
Referat for Praktisk Økologis generalforsamling 2025

1. Godkendelse af dagsordenen. 

Dagsordenen blev godkendt af forsamlingen. 

2. Valg af dirigent og referent.

Bestyrelsen foreslog Ole Dall som dirigent. Ole takkede og accepterede.
Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var varslet jvf. foreningens 
vedtægter.

Referent: Pia Nørhede blev valgt.

3. Bestyrelsens beretning og godkendelse.

Bestyrelsen fik ros for at prioritere frivillighed og netværk i foreningen. 
Generalforsamlingen roste også den store politiske indsats, og at bestyrelsen 
arbejdede med at professionalisere vores økonomistyring. 

Vores sekretariat har været under forandring det sidste år. Vi er i øjeblikket 
ved at ansætte en ny leder og organisator. Stillingen bliver på 25 timer, da 
bestyrelsen har valgt at omformulere arbejdsbeskrivelsen, så der ikke er lige 
så meget lobby-arbejde som i den tidligere direktørstilling, men i højere grad 
fokus på organisationsudvikling, eksekvering, medarbejderledelse og 
tovholder på vores mange aktiviteter. 

Et medlem nævnte vigtigheden af vores hjemmesider Del Jorden og Havelyst.

bestyrelsens beretning.

4. Forelæggelse og godkendelse af revideret regnskab.

Det reviderede regnskab blev fremlagt af bestyrelsen og godkendt af 
generalforsamlingen.

Vi er i øjeblikket ca. 4000 medlemmer. Vi har desværre mistet ca. 500 
medlemmer de sidste 2 år. Det er især ældre medlemmer, som ikke længere 
har en have, som vi mister. Og der kommer ikke nok nye medlemmer til. 
Medlemsnedgangen forklarer den nedsatte udgift til bladet. 

Udgiften til kommunikation var i 2024 lidt højere end tidligere år, da vi i en 
periode havde en ekstra person ansat. 
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Målet er at udgifterne til Havenyt, skal dækkes af indtægter fra annoncer og 
donationer. I 2024 har vi været tættere på at gå i nul end tidligere.

I 2024 fik vi lovliggjort taget på vores kontor og lager, Rødbeden, som er en 
rød skurvogn placeret i Økologiens Have i Odder. Denne udgift fremgår under
anlægsaktiver. 

Medlemmernes kontingent skal kunne finansiere Praktisk Økologis drift, så vi 
ikke er afhængige af projektmidler eller donationer.

Praktisk Økologi har nu en egenkapital på ca. 500.000 kr.

Generalforsamlingen spurgte ind til, om vores økonomi kan bære, at vi bruger
af egenkapitalen. Kassereren lovede, at vi fremadrettet ville lave et 
likviditetsbudget, så vi får et bedre økonomisk styringsredskab. Samtidig blev 
det oplyst, at vi kan gå ned på ca. 200.000 kr. i egenkapital, men så er det 
stramt. 

5. Forelæggelse og godkendelse af budget samt fastsættelse af kontingent.

Bestyrelsen foreslog at hæve kontingentet med 3,7 %, hvilket svarer til en 
stigning på 15 kr. fra 410 kr. til 425 kr. for et almindeligt kontingent. 
Procentstigningen var begrundet i den almindelige udvikling af økonomien 
herunder lønstigninger til vores medarbejdere. Generalforsamlingen vedtog 
kontingentstigningen med 3,7 %.

Herudover fremlagde bestyrelsen forslag om to nye typer medlemskaber. Vi 
vil gerne fastholde ældre medlemmer, som ikke længere har en have og 
derfor ikke læser bladet og deltager i aktiviteter i foreningen. Et 
støttemedlemskab uden blad og adgang til aktiviteter til f.eks. 250 kr. kunne 
være en mulighed. Vi har ikke ret mange unge medlemmer. For at gøre det 
mere attraktivt som ung at melde sig ind i Praktisk Økologi, kunne vi lave et 
lidt billigere medlemskab til unge f.eks. under 25 eller 30 år. Da bestyrelsen 
ikke på forhånd havde udsendt forslaget om nye typer medlemskaber, 
vedtog generalforsamlingen, at bestyrelsen kunne indkalde til en 
ekstraordinær digital generalforsamling for at diskutere og vedtage nye 
typer medlemskaber. 

I budgettet fremlagt på generalforsamlingen havde bestyrelsen budgetteret 
med 50.000 kr. til at begynde at renovere vores hjemmesider, som trænger til 
den helt store omgang. Med de 50.000 kr. afsat balancerer indtægter og 
udgifter i budgettet. Et bestyrelsesmedlem fremlagde tal for, hvad en 
renovering koster. Mere liv i haven hjemmesiden kan forbedres for ca. 8000 
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kr. Praktisk Økologi har dog tidligere brugt penge på lappeløsninger, og 
måske er det ved at være tid til at lave helt nye hjemmesider og flytte vores 
indhold til sider, som fungerer. Det koster anslået 100.000 kr. at få lavet nye 
skabeloner til de 6 domæner, som Praktisk Økologi ejer. Herudover kommer 
der formodentlig en betragtelig udgift med at flytte indholdet på vores 
domæner, da de indeholder rigtig meget information. Generalforsamlingens 
holdning var, at det var tid til en ny grundig løsning og ikke bare 
lappeløsninger. Løsningerne må ikke være personafhængige. Det blev bragt 
op, at de unge i højere grad bruger sociale medier end hjemmesider, så 
måske skulle vi fokusere på de sociale medier. Den generelle holdning var 
dog, at sociale medier er gode som promovering, men ikke til det solide 
fundament, da de mangler struktur, og det derfor kan være svært at genfinde 
information. Generalforsamlingen vedtog, at bestyrelsen kan bruge op til 
150.000 kr. på Praktisk Økologis hjemmesider og dermed bruge op til 
100.000 kr. af egenkapitalen.

Budgettet blev godkendt med en kontingentstigning og med mulighed 
for at bestyrelsen kan bruge op til 150.000 kr. på Praktisk Økologis 
hjemmesider.

6. Valg til bestyrelsen og valg af 2 suppleanter.

Følgende blev valgt til bestyrelsen og som suppleanter: 

Lotte Børresen – valgt for 2 år.

Martin Fabricius Mortensen – valgt for 2 år.

Simon Møller Lund – valgt for 2 år.

Flemming Johansen – valgt for 2 år.

Herudover består bestyrelsen af Birte Brorson, Camilla Hvidberg og Pia 
Nørhede, som ikke var på valg.

Stine Marie Rabjerg Aaby - valgt som suppleant

Bestyrelsen mangler en suppleant, da ingen ud over Stine ønskede at stille 
op. Generalforsamlingen gav derfor mandat til senere indtrædelse, hvis 
et medlem skulle have lyst til at blive suppleant.

7. Valg af revisor og revisorsuppleant. 

Valg af revisor: Per Gundersen var ikke på valg, og fortsætter som revisor.
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Valg af revisorsuppleant: Søren Vissing Nielsen genopstillede og blev 
valgt som revisorsuppleant. 

Søren Vissing er valgt til revisorsuppleant

Per Gundersen ikke på valg

8. Indkomne forslag 

Der var ingen indkomne forslag.

9. Eventuelt. 

Bestyrelsen fik ros for deres grundige og seriøse arbejde. 
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